



**Asia** Southern  
Society California



**EMASIA**

*Entertainment & Media in Asia*



**James Wang**

**Co-Founder, Vice Chairman and Chief Executive Officer  
Huayi Brothers Media Corporation**

James Wang (Wang Zhonglei) established Huayi Brothers Media with his brother Dennis (Wang Zhongjun) in 1994. Under his leadership, Huayi Brothers has produced over 150 blockbusters. Huayi Brothers was the first film company to be listed on a stock exchange in China, and Wang has built a leading entertainment conglomerate, investing in three major businesses: visual entertainment (which includes films, television shows and talent agencies), real-scene entertainment (movie communities, cultural cities and theme parks) and digital entertainment (gaming, new media, fan communities and online distribution).

Huayi Brothers is known as forward-thinking and innovative in China's entertainment industry, as well as a pioneer in collaborating with Hollywood. In 2015, the company struck a landmark deal with STX Entertainment to finance films. It recently announced plans to invest \$250 million in a venture with directors Joseph and Anthony Russo and has hired Hollywood executives to expand into animation.

Wang has won many industry accolades, including Ernst & Young's Entrepreneur of the Year Award for Chinese media and entertainment. He also serves as Vice Chairman of the China Television Drama Production Industry Association, Vice Chairman of the China Film Distribution and Exhibition Association and Vice Chairman of the China Film Association Youth Film Board. Wang graduated from Beijing Youth Politics College.

王中磊

联合创始人、副董事长兼首席执行官  
华谊兄弟传媒股份有限公司



Asia  
Society Southern  
California



EMASIA

*Entertainment & Media in Asia*

王中磊与哥哥王中军在 1994 年创立了华谊兄弟股份传媒有限公司。在他的领导下，华谊兄弟迄今发行了超过 150 部卖座电影。华谊兄弟是中国第一家上市的电影公司，同时王中磊还创造了一个顶尖的娱乐集团，在以下三种商业领域有广泛投资：视觉娱乐（包括电影、电视节目及艺人经纪公司），实景娱乐（电影社区、文化城市及主题公园）和数字娱乐（游戏、新媒体、粉丝社区以及网络发行）。

华谊兄弟在中国娱乐产业中以其前瞻性、创新性以及与好莱坞的合作著称。在 2015 年，华谊兄弟与 STX 娱乐公司达成了里程碑式的电影投资合作。公司近日还宣布将斥资 2.5 亿美元与导演乔·罗素和安东尼·罗素成立新公司，并雇佣好莱坞高管拓展其动画业务。

王中磊获得过众多行业奖项，包括安永中国媒体及娱乐业企业家奖。他同时担任中国电视剧制作产业协会副主席、中国电影发行放映协会副主席、中国电影家协会青年电影工作者委员会副主席。王中磊毕业于北京青年政治学院。